

Appendix
(W.)22^e Febr.

Q. Do you include the time of the oath?

A. Yes—the time of the oath and of the description of the real property.

Q. Can you mention the name of any person who so took up 5 or 6 minutes in giving the description of the property, and why did he take up that space of time?

A. No—I cannot say what person, it was from the question of the oath and the demand of the neighbours about the description of the property.

Q. Do you know that any publication was made on the 18th and 25th of June, 1820, at the Church door at St. Mathias after Mass, and what publication?

A. Yes—I cannot say what it is I who usually make them, and always when I am at Church.

Q. Did the Electors of St. Mathias vote at that Election?

A. They did vote, as long as there was time to take the votes.

Q. Did not a larger number of Electors of St. Mathias than usual vote at that Election?

A. I believe there were more than usual, there would have been more had there been time.

Q. Was there not a person assisting the Returning Officer's Clerk in taking the descriptions of the land, and who was that person?

A. I know no other person than Mr. Jones, who assisted the Clerk—I know however that Mr. Primeau once assisted, he wrote instead of the Clerk, while he was resting.

Q. How many votes were taken in a day?

A. I cannot say.

Q. Did you take a part in that Election?

A. I did not go for any one.

Q. Do you know the name of any Elector who returned to his home without having been able to vote?

A. I cannot name them, for I do not recollect them.

Q. Did you remark any Elector who returned without having been able to vote?

A. I did not remark the names, but I know there are some.

Q. Are you certain these Electors did not afterwards return to the Poll?

A. There were some who did not afterwards return.

Q. Were you always present at the Poll, so as to know that; and who informed you of that fact?

A. The whole four days I went to the Poll, at St. Mathias—I saw some Strangers go away who did not return.

Q. Were those Strangers entitled to vote? What were their names, and the reasons which prevented their returning?

A. Yes—I neither know their names, nor the reasons which prevented their returning.

Q. Did Mr. Jones himself call for descriptions of the Properties?

A. I do not know of his asking for them himself, but he obliged the Clerk to require them.

Q. Did Mr. Jones cause questions to be put respecting the perches, feet and inches of the property of the Voters?

A. Yes—when the Lands were rather small, Mr. Jones obliged the Clerk to enquire as to the perches.

Q. Did you see any other person than the Returning Officer write in the Poll Book?

A. No—Mr. Primeau excepted, as I have already said.

Q. What induced you to remain at the Poll during the four days?

A. My pleasure.

Q. Do you know whether Mr. Lemay, Mr. Franchère's representative, gave descriptions of the Lands to the Clerk, in order to get on the faster, as he generally knew them himself?

A. No.

Q. Were you always near the Poll, and might not something occur there without your knowledge?

A. No—something might have occurred there without my knowledge.

Q. Do you know whether any Electors, from the Townships, were prevented by the crowd from entering the apartment in which the Poll was held?

A. No.

WILLIAM BOWRON, Esquire, Returning Officer for the County of Bedford, being called, appeared at the Bar, and was heard as follows:—

Q. Can you produce certificates of the publication of Notices of Election at the Church doors of the Parishes of St. Mathias, St. Jean Baptiste and St. Hilaire?

A. I hired three men to post and publish notices for the Election of Bedford, at the above places, as required by Law; but I cannot say positively whether they complied with what I required of them; I have certificates to produce, but I do not recollect their exact contents.

Q. Can you produce them, and when?

A. Yes, to-morrow.

Q.

Q. Y comprenez-vous le tems du serment?

R. Oui, le tems du serment et de la direction des fonds.

Q. Pouvez-vous dire le nom d'aucune personne qui ait ainsi employé 5 à 6 minutes à donner la description de ses fonds, et pour quelle raison elle a employé cet espace de tems?

R. Non; je ne puis pas dire quelle personne; c'étoit par la question du serment et la demande des voisins sur la description de ses biens.

Q. Avez-vous connoissance qu'il se soit fait quelque publication les 18 et 25 juin, 1820, à la porte de l'Eglise de St. Mathias, après la Messe, et quelle publication?

R. Oui; je ne puis pas dire qu'il; c'est moi qui les fais ordinairement, et toujours quand je suis à l'Eglise.

Q. Les Electeurs de St. Mathias ont-ils voté à cette Election?

R. Ils ont voté, autant que le tems a permis de prendre les votes.

Q. N'y a-t-il pas eu un plus grand nombre d'Electeurs de St. Mathias qu'à l'ordinaire, qui ont voté à cette Election?

R. Il y en a eu, je crois, plus qu'à l'ordinaire; il y en auroit eu plus s'il y avoit eu du tems.

Q. N'y avoit-il pas une personne qui assistoit le Commis de l'Officier Rapporteur à prendre la désignation des terres, et quelle personne?

R. Je n'ai point connu d'autre personne que Mr. Jones qui assistoit le Commis; j'ai connoissance pourtant que Mr. Primeau a aidé une fois; il écrivoit à la place du Commis pendant qu'il se reposoit.

Q. Combien de Votes étoient pris dans une journée?

R. C'est ce que je ne puis pas dire.

Q. Avez-vous pris parti dans cette Election?

R. Je n'ai été qu'en personne.

Q. Connoissez-vous le nom de quelque Electeur qui soit retourné chez lui sans avoir pu voter?

R. Je ne puis pas les nommer, parce que je ne m'en souviens pas.

Q. Avez-vous remarqué quelque Electeur qui soit retourné sans avoir pu voter?

R. Je n'ai point remarqué les noms, mais je sais qu'il y en a.

Q. Etes-vous assuré que ces Electeurs ne soient pas revenus ensuite au Poll?

R. Il y en a qui ne sont pas revenus après.

Q. Aviez-vous toujours été présent au Poll pour le savoir, et qui est-ce qui vous a informé de ce fait?

R. Tous les quatre jours j'ai été au Poll à St. Mathias; j'ai vu des étrangers partir qui ne sont point revenus.

Q. Ces étrangers avoient-ils droit de voter, quels étoient leurs noms; et les raisons qui les ont empêchés de revenir?

R. Oui; je ne connois ni leurs noms, ni les raisons qui les ont empêchés de revenir.

Q. Mr. Jones a-t-il demandé lui-même les désignations des propriétés?

R. Je n'ai pas connoissance qu'il les ait demandées lui-même, mais il a obligé le Clerk de les demander.

Q. Mr. Jones faisoit-il faire des questions sur les perches, pieds et pouces de la propriété du Votant?

R. Oui; quand les terres étoient un peu petites, Mr. Jones obligeoit le Commis à demander les perches.

Q. Avez-vous vu d'autre personne que le Clerk de l'Officier Rapporteur écrire sur le livre du Poll?

R. Non; excepté Mr. Primeau, comme j'ai dit ci-dessus.

Q. Qu'est-ce qui vous a engagé à rester pendant les quatre jours au Poll?

R. Mon plaisir.

Q. Avez-vous connoissance si Mr. Lemay, le représentant de Mr. Franchère, donnoit, pour aller plus vite, les descriptions des terres, au Commis, les connoissant lui-même généralement?

R. Non.

Q. Avez-vous toujours été près du Poll, et quelque chose n'auroit-il pas pu s'y passer sans votre connoissance?

R. Non; il pourroit s'y être passé quelque chose dont je n'aurois pas eu connoissance.

Q. Avez-vous connoissance que quelques Electeurs des Townships aient été empêchés par la foule d'entrer dans l'appartement où se tenoit le Poll?

R. Non.

WILLIAM BOWRON, Ecuyer, Officier-Rapporteur pour le Comté de Bedford, a été ensuite appelé et a été entendu comme suit:—

Q. Pouvez-vous produire des Certificats de la publication des notices de l'Election de Bedford aux portes des Eglises de St. Mathias, de St. Jean-Baptiste et de St. Hilaire?

R. J'ai engagé trois Hommes pour afficher et publier les notices de l'Election de Bedford, dans les endroits ci-dessus mentionnés, tel que requis par la loi, mais je ne peux dire positivement s'ils se sont conformés à mes instructions; j'ai des Certificats à produire, mais ne me souviens pas exactement de leur contenu.

Q. Pouvez-vous les produire, et quand?

R. Oui, demain.

Appendice
(W.)22^e Febr.

Q.